
Een kiosk bij De Hazewinkel?

Al dertig jaar ijvert de politieke partij GBV (Gemeente Belangen Veldhoven) voor 
een kleinschalige horecavoorziening bij kinderboerderij De Hazewinlel (ED 8 mei). 
Al dertig jaar ook wordt tegen dat plan vanuit de wijk 't Look bezwaar gemaakt en 
heeft het in de gemeenteraad onvoldoende steun gevonden. Nu probeert GBV het, 
met medewerking van het College van B en W, opnieuw. Er moet voor 80.000 
euro een gebouwtje komen, waar koffie, thee, frisdrank en misschien ook ijsjes 
gekocht kunnen worden en waar men baby's een schone luier aan kan doen.

Tegen de schone luier, dus een verbetering van de reeds aanwezige 
toiletvoorziening kan in principe weinig bezwaar zijn. Hoogstens kan men 
betwijfelen of een dergelijke voorziening meer dan sporadisch gebruikt zal 
worden. Wel zijn er serieuze bezwaren in te brengen tegen de opening van een 
verkooppunt voor koffie, thee en frisdranken. De kinderboerderij is namelijk al 
veertig jaar aantrekkelijk - en drukbezocht! - dankzij juist het ontbreken van 
commerciële nevenactiviteiten. De bezoekers, dikwijls ouders en grootouders met 
kinderen, komen er graag, om vier redenen: 1) het is een mooie, groene en goed 
bereikbare omgeving, 2) er zijn levende dieren te zien, 3) er is een mooie, door de 
gemeente goed onderhouden speeltuin, 4) bezoekers hebben gratis toegang en 
zijn geen geld kwijt voor parkeren en consumpties; hoogstens een eurootje voor 
een kinderijsje als er een mobiele ijscoventer op de parkeerplaats staat.

Als er een gebouwtje voor andere consumpties komt, gaat dat verslechteren. De 
gemeente zal niet klaar zijn met 80.000 euro. Het gebouwtje moet bemenst 
worden. Men wil daar vrijwilligers en andere onbetaalde krachten1 voor inzetten. 
Maar op vrijwilligers kun je niet altijd rekenen. Op zeker moment zal men tot de 
keuze voor betaald personeel en daarmee tot commerciële exploitatie gedwongen 
worden. En dat zal het karakter van de kinderboerderij aantasten; er moet dan 
natuurlijk een terras komen en verharde, misschien zelfs bewaakte 
parkeerplaatsen. Misschien komt er zelf een hek om het terrein en moet er voor 
toegang betaald worden.

Er is ook geen serieuze behoefte aan een kiosk bij de kinderboerderij. Niemand 
blijft daar weg, omdat er geen koffie, thee of limonade te krijgen is. Ik durf zelfs 
te wedden, dat de meeste bezoekers zich, desgevraagd, tevreden zullen tonen en 
blij zijn met de aanwezige voorzieningen (natuur, dieren, gratis speeltuin en 
toiletmogelijkheid). Toevoeging van een nieuwe kiosk is hier net zo nodig als het

1 In de Adviesnota aan de Raad wordt gezegd dat een kiosk meerwaarde heeft uit een 
oogpunt van maatschappelijke participatie, omdat mensen zullen worden ingezet 'met een 
beperking, mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt, mensen met een psychische 
achtergrond' of ouderen die een daginvulling nodig hebben.
Dit is een nobel doel, dat niet lichtvaardig terzijde geschoven mag worden. Toch heb ik 
bedenkingen. Ik vrees voor een enorme verveling voor de dienstdoende personen op 
dagen en uren dat er weinig of geen bezoekers zijn (en dat zijn er vele). Ik vrees ook dat 
de dienstdoende personen meer uren begeleiding ter plekke nodig zullen hebben dan er 
beschikbaar zijn. En anderzijds vraag ik mij af, of dezelfde mensen niet binnen de huidige 
formule van de kinderboerderij goed ingezet kunnen worden.



om de vijf kilometer plaatsen van een openbaar toilet en een drinkwaterkraan 
langs de autosnelweg.

Er zijn ook lessen te trekken uit het verleden. De gemeente Veldhoven is goed in 
het maken van mooie plannen, maar soms slecht in de uitvoering daarvan op 
lange termijn. Ik noem twee mislukte projecten, op ongeveer dezelfde locatie. 
Toen de wijk 't Look nog jong was, in de zeventiger jaren, heeft de gemeente in 
de bossen rond de kinderboerderij een mooie trimbaan aangelegd. Maar daar is 
niets meer van over: de toestellen en instructieborden werden nooit vernieuwd en 
zijn allemaal weggerot en verdwenen. Ook werden later aan de bosranden bij de 
kinderboerderij horizontale balken geplaatst om het inrijden door fietsers en 
crossfietsers te voorkomen. Wat is daar van over? Ook niets, behalve enkele 
scheefgezakte, op de grond hangende balken. Ernaast zijn trouwens dikwijls 
zoveel bomen gerooid, dat men nu - bijv. aan de Zilversmid - niet alleen met een 
crossfiets maar zelfs met een auto het bos in kan rijden.

Ten slotte het financiële aspect. De gemeente Veldhoven kampt voortdurend met 
grote tekorten, zodat o.a. de voorgenomen verbouwing van de bibliotheek tot 
muziekschool niet uitgevoerd kan worden. Waarom dan toch 80.000 euro 
gestoken in een overbodige voorziening bij de kinderboerderij, die bovendien 
alleen extra verlies zal opleveren?

De conclusie is mijns inziens onontkoombaar: verbeter zo nodig de 
toiletvoorziening in de kinderboerderij, maar laat alle consumptieve uitbreidingen 
achterwege: die zijn onnodig, ongewenst en op den duur problematisch.
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